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Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Fredrik Röjd (LB) 
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 Ersättare 

Barbro Andin Mattsson (C) 

Mona Änges (KD) 

Jan Nordlinder (S) 

Birgitta Backman (S) 

Kristina Krantz (MP) 

Sigurd Mattsson (-) 

Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson § 68 

Kommundirektör Mikael Björk 

Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Roger Kastman och Kristoffer Kavallin 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-06-19 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 61-73 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Roger Kastman och Kristoffer Kavallin   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-06-17 

Datum för anslags upprättande 2024-06-20 

Datum för anslags nedtagande 2024-07-12 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 7 juni 2024. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 7 juni 2024 i enlighet 

med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att 

sammanträdet är i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmäld 

motion får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfull-

mäktige bifaller detta.  

 

Meddelanden 

 

- Kristina Krantz (MP) har av länsstyrelsen utsetts till ny ersättare i 

kommunfullmäktige 

- Ingen ny ersättare kunde utses efter avgången ersättare för 

kristdemokraterna 

- Marie-Louise Hellström (LB) återtar sin motion om körkortsbidrag 

till elever vid Vård- och omsorgscollege, dnr KS 00184/2022 

- Maud Jonsson (L) återtar sina motioner om åtgärdspaket för en stark 

äldreomsorg (Dnr KS 00148/2022) samt motion om eltandemcyklar 

till alla äldreboenden (Dnr KS 00244/2022). 

- Pernilla Färlin (M) återtar sin motion om skollunch till 

självkostnadspris för pensionärer, dnr 00023/2022. 

- Revisorerna har lämnat tre revisionsgranskningar: Granskning av fast 

omsorgskontakt inom hemtjänsten samt genomförandeplaner inom 

äldreomsorg, Granskning av investeringsprocessen samt Granskning 

av strategisk samhällsplanering 

- Samhällsservicenämnden har på delegation av kommunfullmäktige 

fattat beslut om fyra medborgarförslag: Medborgarförslag om 

babysim i Färila badhus, Medborgarförslag om vattenrutschkana 

utomhus vid Färila simhall, Medborgarförslag med önskemål om 

farthinder på Hybovägen i Ämbarbo samt Medborgarförslag med 

önskemål om fler cykelställ i tätorterna. 

 

Allmänhetens frågestund  
 

Inga frågor ställs.  

 

Ledamöternas korta frågor  

 

Lena Svahn (S) ställer en fråga om beslut gällande detaljplan Tälle 24:7 m fl 

Stadshotellet/Stadsparken. 
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Kristoffer Kavallin (MP) ställer också en fråga om beslut gällande Tälle 24:7 

m fl Stadshotellet/Stadsparken. 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 

 

Jonas Rask Samuelsson (C) också en fråga om beslut gällande Tälle 24:7 m 

fl Stadshotellet/Stadsparken. 

 

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 
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§ 61 Dnr KS-00215/2024  

Avsägelse från Walle Olsson (S) gällande uppdragen 
som ledamot i kommunfullmäktige respektive ledamot i 
arbetsmarknads- och socialnämnden. Fyllnadsval 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Walle Olsson (S) beviljas entledigande från sina uppdrag som ledamot i 

 kommunfullmäktige och ledamot i arbetsmarknads- och socialnämnden.  

 

2.  Sawsan Ghazal (S) väljs till ny ledamot i arbetsmarknads- och 

 socialnämnden. 

 

3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

 

4.  Fyllnadsval av ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden efter 

 Sawsan Ghazal (S) sker vid ett senare tillfälle.  

Sammanfattning av ärendet 

Walle Olsson (S) har avsagt sig sina uppdrag som ledamot i kommun-

fullmäktige och ledamot i arbetsmarknads- och socialnämnden.  

 

Ordföranden frågar om Walle Olsson kan beviljas entledigande från sina 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Yrkanden 

Kristina Michelson (S): Sawsan Ghazal (S) väljs till ny ledamot i 

arbetsmarknads- och socialnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 

Akt 

Länsstyrelsen 

ASN 

Lön Hälsingland 

Walle Olsson 

Sawsan Ghazal 

Förtroendemannaregister 

 

Kommunfullmäktiges protokoll 17 juni 2024 för signering
(Signerat, SHA-256 D5DFF197EFE52A46CE27D5DB079F21D0AC426EA33AF176EF7ED754570E12C970)

Sida 8 av 44



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

9(43) 

Datum 

2024-06-17 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 62 Dnr KS-00187/2024  

Avsägelse från Enzo Vidmark (SD) gällande uppdraget 
som ersättare i utbildningsnämnden. Fyllnadsval 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Enzo Widmark (SD) beviljas entledigande från sitt uppdrag som ersättare 

 i utbildningsnämnden. 

 

2.  Jens Furuskog väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 

 

3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Enzo Vidmark (SD) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 

utbildningsnämnden. 

 

Ordföranden frågar om Enzo Widmark kan beviljas entledigande från sitt 

uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD): Jens Furuskog (SD) väljs till ny ersättare i 

utbildningsnämnden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Jens Furuskog 

Enzo Widmark 

Utbildningsnämnden 

Förtroendemannaregister, Lön Hälsingland 
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§ 63 Dnr KS-00216/2024  

Fyllnadsval av nämndeman vid Hälsinglands tingsrätt 
efter Bo Hed (MP)  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny nämndeman vid Hälsinglands 

 tingsrätt. 

 

2. Valet gäller till och med 31 december 2027.  

Sammanfattning av ärendet 

Nämndemannen vid Hälsinglands tingsrätt, Bo Hed, har entledigats från sitt 

uppdrag som nämndeman vid tingsrätten enligt bifogad kopia av protokoll.  

 

Tingsrätten begär därför att kommunfullmäktige föranstaltar om val av ny 

nämndeman i hans ställe. Valet ska avse återstoden av Bo Heds 

mandatperiod, eller till och med 31 december 2027.  

Beslutsunderlag 

Begäran från Hälsinglands tingsrätt 29 maj 2024 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny 

nämndeman.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Joanna Kopczynska 

Hälsinglands tingsrätt (protokoll och de uppgifter tingsrätten har begärt) 

Förtroendemannaregister 
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§ 64 Dnr KS-00173/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
ren- och spillvatten i Los 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Los fastställs i enlighet 

 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 

 redovisade i bilaga 1a och 1b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  

 

2.  Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Los fastställs i enlighet 

 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 

 redovisade i bilaga 2a och 2b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  

Sammanfattning av ärendet 

I Los samhälle finns idag gemensamt verksamhetsområde för VA-

nyttigheterna. Ljusdal Vatten AB anser att det generellt i hela kommunen ska 

vara skilda verksamhetsområden för de tre nyttigheterna ren-, spill- och 

dagvatten samt att gränsdragningarna ska anpassas till de områden där det 

finns behov och möjlighet att leverera respektive nyttighet.  

 

De framtagna förslagen på uppdaterade verksamhetsområden för ren- och 

spillvatten innefattar de fastigheter som idag är anslutna till respektive 

nyttighet. Områdena skiljer sig något åt, området för renvatten innefattar fler 

fastigheter. Om de fastigheter som enbart är anslutna till renvatten skulle 

anslutas till spillvattennätet kommer flertalet av dem att vara tvungna att 

pumpa spillvattnet. Enstaka fastigheter som har behov av pump, även inom 

verksamhetsområdet, måste bekosta denna själva. Ljusdal Vatten AB anser 

att det inte är rimligt att verksamhetsområdet för spillvatten ska innefatta 

dessa fastigheter, då de inte är anslutna till kommunalt spillvatten idag.  

 

Verksamhetsområden bör fastställas enligt underlag i bilagor. För stora 

fastigheter eller fastigheter som består av flera skiften gäller att endast den 

del som finns med inom verksamhetsområdets gränser, enligt tillhörande 

kartmaterial, har rätt till anslutning. Vid styckning eller byte av fastighets-

beteckning gäller gränsdragning på karta över fastighetsförteckning. 
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Nuläge VA i Los  

Det finns idag ingen planerad utbyggnad av ren- eller spillvattenlednings-

nätet eller anläggande av dagvattennät. I Los finns ingen anläggning för 

omhändertagande av dagvatten och därför inga sådana nät. Los är så pass 

glest bebyggt att omhändertagande av dagvatten kan ske lokalt.  

 

Ljusdal Vatten AB arbetar med att renovera ledningsnäten i Los, då dessa är 

föråldrade. Till avloppsreningsverket i Los kommer stora mängder 

ovidkommande vatten, vilket leder till tekniska problem, men också ökade 

kostnader. Det ovidkommande vattnet består mest av regn- och smältvatten 

och att det rinner i spillvattennätet och renas i ett avloppsreningsverk innebär 

onödigt användande av resurser. Att renovera spillvattennätet för att minska 

mängden inläckage är en viktig åtgärd. Ett fastställt verksamhetsområde har 

bland annat stor betydelse för att kunna hantera dagvatten som felaktigt är 

anslutet till spillvattennätet.  

 

Allmänt Verksamhetsområde  

Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 

att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen  

6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 

behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 

viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 

verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 

ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 

tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  

 

Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 145 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 88 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 

Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 

Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Ljusdal Vatten AB 
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§ 65 Dnr KS-00183/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Ljusdals samhälle 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Ljusdal fastställs i 

 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 

 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över 

 fastighetsförteckning.   

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med uppdateringen är att skapa en aktuell bas att kunna arbeta vidare 

med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 

behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 

Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 

och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 

aktuellt.  

 

I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-

huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 

dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 

generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 

dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 

verksamhetsområdet att tas fram.  

 

Undantagna områden  

Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 

verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 

områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 

senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  

 

I Ljusdal avvattnar Trafikverkets vägar i centrala Ljusdal via Ljusdal Vatten 

AB:s system. Dock finns inget avtal om detta samt att Trafikverket inte 

betalar några avgifter. I ytterkanterna av centrum finns dels gemensam 

avvattning, dels separat och hur de avvattnas. Utredningar gällande detta 

behöver genomföras. Trafikverkets vägområde har därför lämnats utanför 

förslaget till verksamhetsområde.  
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Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 

kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 

möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 

genomföras.  

 

De två systemen med dagvattendammar, vid Björkhamre och längs 

Löjtnantsgatan, kräver ytterligare utredning om ansvar och fördelning av 

kostnader samt upprättande av avtal mellan de olika parterna; ansvarig för 

vägar, park och Ljusdal Vatten AB.  

 

I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 

dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 

fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvatten-

hantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  

 

Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 

spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 

dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 

områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 

omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 

också utredas.  

 

Konsekvens och framtida arbete  

Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 

kommunala enheter som till exempel arbetar med miljöfrågor och 

planfrågor. Det förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad 

som behöver utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och 

planerat.  

 

För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att 

beslutet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på 

sina ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 

dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 

detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 

dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 

Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 

forum.  

 

Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 

Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 

och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en 

styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 

fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostna-
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der för omhändertagandet av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska 

fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och 

för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 

genom nuvarande dagvattenavgift.  

 

Allmänt Verksamhetsområde  

Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 

att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  

6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 

behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 

viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 

verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 

ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 

tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  

7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 

framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  

8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 

ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 

så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  

Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 

avvikelse från kravet i första stycket.  

 

Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 146 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 89 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 

Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 

Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Vatten AB 
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§ 66 Dnr KS-00184/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Färila samhälle 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Färila fastställs i enlighet 

 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 

 redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighetsförteckning.  

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 

med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 

behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 

Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 

och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 

aktuellt.  

 

I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-

huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 

dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 

generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 

dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 

verksamhetsområdet att tas fram.  

 

Undantagna områden  

Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 

verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 

områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 

senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  

 

I Färila har Trafikverket egna brunnar, ledningar och avledning av dagvatten. 

Trafikverkets vägområde ingår inte i förslag till verksamhetsområde.  

 

Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 

kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 

möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 

genomföras.  
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I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 

dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 

fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om 

dagvattenhantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  

 

Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 

spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 

dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 

områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 

omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 

också utredas.  

  

Konsekvens och framtida arbete  

Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 

kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 

förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver 

utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat.  

 

För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att 

beslutet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på 

sina ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 

dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 

detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 

dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 

Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 

forum. Det pågår också förändringar av taxekonstruktion, där det allmänna 

rådet i Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från 

gatuområde och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att 

ha en styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den 

egna fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på 

kostnader för omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag 

ska fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten 

och för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 

genom nuvarande dagvattenavgift. 

 

Allmänt Verksamhetsområde  

Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 

att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  

6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 

behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 

viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 

verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
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ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 

tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  

7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 

framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  

8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 

ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 

så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  

Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 

avvikelse från kravet i första stycket.  

 

Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 147 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 90 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 

Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 

Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Vatten AB 
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§ 67 Dnr KS-00185/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Järvsö samhälle 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Järvsö fastställs i enlighet 

 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 

 redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighetsförteckning.  

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 

med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 

behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 

Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 

och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 

aktuellt.  

 

I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-

huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 

dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 

generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 

dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 

verksamhetsområdet att tas fram.  

 

Undantagna områden  

Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 

verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 

områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 

senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  

 

I Järvsö har Trafikverket dels egna brunnar, ledningar och avledning av 

dagvatten, dels gemensamt system med Ljusdal Vatten AB. Utredningar om 

ansvar, skötsel krävs gällande dessa frågor. Trafikverkets vägområde har 

därför lämnats utanför förslag till verksamhetsområde.  

 

I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 

dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
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fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om 

dagvattenhantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  

 

Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 

spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 

dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 

områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 

omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 

också utredas.  

 

Konsekvens och framtida arbete  

Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 

kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 

förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver 

utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat. 

 

För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att 

beslutet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på 

sina ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 

dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 

detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 

dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 

Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 

forum.  

 

Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 

Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 

och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en 

styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 

fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på 

kostnader för omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag 

ska fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten 

och för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 

genom nuvarande dagvattenavgift. 

 

Allmänt Verksamhetsområde  

Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 

att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  

6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 

behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 

viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 

verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
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ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 

tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  

7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 

framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  

8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 

ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 

så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  

Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 

avvikelse från kravet i första stycket.  

 

Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 148 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 91 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 

Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 

Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ljusdal Vatten AB 
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§ 68 Dnr KS-00521/2023  

Budget 2025 med plan för 2026-2027 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Budget 2025 med plan för 2026-2027 fastställs.  

 

2.  Skattesatsen för år 2025 fastställs till 22:36 per skattekrona.  

 

3.  Nämnderna bemyndigas att justera taxor och avgifter motsvarande allmän 

 prisutveckling.  

 

4.  Nämnderna anmodas att utifrån kommunfullmäktiges övergripande mål 

 och ekonomiska resursramar fastställa taxor/avgifter, detaljbudget, 

 investeringsbudget och verksamhetsmål för år 2025 samt senast under 

 oktober 2024 och återrapportera till kommunstyrelsen.  

 

5.  Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om omfördelning av medel från  

     kommunstyrelsens konto till förfogande samt kommunstyrelsens 

 utvecklingsreserv. 

 

6.  Kommunstyrelsen bemyndigas att göra tekniska förändringar av 

 budgetramar under förutsättning att berörda nämnder är överens och att 

 förändringarna är kostnadsmässigt neutrala i kommunens budget.  

 

7.  Kommunstyrelsen bemyndigas att omsätta nuvarande lån och 

 borgensförbindelser som förfaller till betalning under året.  

 

8.  Driftbudgetramen för kommunens revisorer för 2025 fastställs i enlighet 

 med kommunfullmäktige presidiums förslag. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunallagen ska kommunen varje år besluta om en budget som 

omfattar minst tre år samt fastställa skattesats med mera. 

  

Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till Budget 2025 med 

Plan för 2026-2027 för Ljusdals kommun.  
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Budgeten uppfyller kommunallagens krav på ekonomi i balans och mål för 

god ekonomisk hushållning.  

 

Resultatmålet är 14-30 miljoner kronor under perioden motsvarande 1-2 

procent av skatteintäkter och statsbidrag och skattesatsen föreslås vara 

oförändrad (22:36).  

 

Förslaget utgår ifrån tidigare fastställda budgetdirektiv, inriktningsbeslut 

som har kompletterats med SKR:s senaste skatteprognos och tillkommande 

ramberäkningar till följd av budgettekniska justeringar.  

 

Budget 2025 med Plan 2026-2027 fastställs slutligen av kommunfullmäktige 

i juni. 

 

Beskrivning av ärendet 

 

Bakgrund                                                                                              

Kommunernas budget är lagstadgad. I kommunallagens åttonde kapitel be-

handlas ekonomisk förvaltning och vad budgeten ska innehålla. Kommunen 

ska varje år upprätta en budget för nästa kalenderår (budgetår). Budgeten ska 

innehålla en plan för ekonomin för en period av tre år, varvid budgetåret 

utgörs av periodens första år. Budgeten omfattas av ett balanskrav 

(intäkterna ska överstiga kostnaderna). Av budgeten ska framgå vilka anslag 

som ska utgå, hur de ska finansieras och med vilken skattesats samt hur den 

ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. I budgeten ska 

anges mål och riktlinjer för verksamheten som är av betydelse för god 

ekonomisk hushållning.  

 

Budgeten är kommunens viktigaste verktyg för planering och styrning av 

verksamheten. I budgeten fastställs politisk viljeinriktning (övergripande 

mål) och hur kommunens samlade resurser ska prioriteras mellan olika 

nämnder och verksamheter (övergripande resursramar). 

  

Nämnderna ska senare utarbeta detaljbudget, investeringsbudget och verk-

samhetsplan där de redovisar hur de planerar att arbeta under budgetperioden 

för att uppnå den politiska viljeinriktningen. Detta görs inom ramen för av 

kommunfullmäktige beslutade om övergripande mål och anvisade 

ekonomiska ramar. Vid konflikt mellan mål och medel gäller medlen.  

 

Nämnderna ska därefter under budgetåret regelbundet följa upp och utvär-

dera verksamheten och ekonomin. Vid avvikelser från fastställda planer ska 

nämnderna vidta erforderliga åtgärder och rapportera detta till kommun-

styrelsen.   
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Budgetprocessen och tidigare behandling                                             

Budgetprocessen är navet i kommunens styrning och resursfördelning till 

verksamheterna. Att ta fram budgeten, följa upp den under året och slutligen 

göra bokslut är en omfattande process som pågår under en period av 26 

månader.  

 

Budgetprocessen inleds i början av mars med en budgetdialog där kommun-

styrelseförvaltningen presenterar förslag till budgetdirektiv med övergri-

pande ekonomiska planeringsförutsättningar, resultatmål, finansiella mål 

samt utgiftstak för nämndernas samlade resursram inför kommande år. 

 

Nämnder/förvaltningar presenterar samtidigt strategiska inspel i form av 

resultat från det gångna året samt utmaningar, möjligheter och investe-

ringsbehov inför kommande år. 

 

Budgetberedningen bereder och kommunstyrelsen fastställer under mars 

månad budgetdirektiv som utgör ett planeringsinstrument och ligger till 

grund för det fortsatta arbetet med budget. 

 

De politiska partierna arbetar under mars-maj med att prioritering av 

viljeinriktning samt hur kommunens samlade resurser ska fördelas mellan 

olika nämnder och verksamheter. Vid behov sker avstämningar mellan de 

politiska partierna och tjänstemannaorganisationen. Det sker i denna fas inte 

någon nämndbehandling eller nämndbeslut om förslag till budget eller 

äskanden om medel. Nämndernas inspel till budgetprocessen sker via 

budgetdialog.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen upprättar under april, utifrån budgetdirektiv 

och tillkommande budgetförutsättningar från SKR, i dialog med 

förvaltningarna ett beslutsunderlag med förslag till budget med plan 

inklusive nettoramar per nämnd. 

 

Budgetberedningen/ksau och kommunstyrelsen bereder förslag till budget 

under maj-juni. Däremellan sker MBL-förhandling. 

 

Kommunfullmäktige beslutar normalt sett i juni om kommunens budget för 

nästkommande år och plan för år två och tre.  

 

Under oktober förväntas nämnderna fastställa detaljbudget, investerings-

budget och verksamhetsmål. 
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Budget 2025, Plan 2026-2027                                                              

Kommunens budget med plan för kommande tre år beskriver politiskt 

prioriterade övergripande målsättningar och resursramar. Detta utgör 

sammantaget en grund för verksamhetens inriktning och omfattning.  

 

Budgetdokumentet innehåller:  

 

• Inledning                                                                                   

 Budgetprocessen, styrmodell, organisation, politisk viljeinriktning, beslut.  

• Planeringsförutsättningar                                                               

 Omvärld och förutsättningar, god ekonomisk hushållning, finansiella mål, 

 verksamhetsmål, ekonomiska utgångspunkter, resursfördelning, risk- och 

 känslighetsanalys. 

• Ekonomiska sammanställningar                                                                   

 Resultat-, balans-,  finansierings-, drift- och investeringsbudget. 

• Nämnder och bolag                                                                                      

 Kort beskrivning av nämnder och bolag.  

 

Kort sammanfattning av budget 2025      

• Budgeten uppfyller kommunallagens krav på innehåll, budget i balans 

 och mål för god ekonomisk hushållning.  

• Resultatmålet är 14 miljoner kronor motsvarande 1 procentandel av 

 skatteintäkter och statsbidrag.  

• Skattesatsen är oförändrad 22,36 per skattekrona.  

• Kommunen omsätter cirka 1,5 miljarder kronor i nettokostnader.  

• Verksamhetens nettokostnader justeras med sammanlagt 51,2 miljoner 

 kronor (motsvarar 3,6 procent) för förändrade personalomkostnads-

 pålägg, löner, internpriser, kapitalkostnader, demografiska volymer samt 

 tekniska justeringar och politiska prioriteringar.  

• I budgeten finns även centrala avsatta medel med 1 miljon kronor för 

 oförutsedda kostnader och 3,7 miljoner kronor för utvecklingsreserv (till 

 riktade politiska satsningar).  

• Skatteintäkter och lönekompensation har beräknats utifrån SKR:s 

 prognoser. Demografiska volymförändringar har beräknats utifrån SCB:s 

 befolkningsprognos.  

• Investeringsramen är cirka 61,8 miljoner kronor netto varav rein-

 vesteringar i skolor utgör en stor del. Belysningsbyten i hela 

 fastighetsbeståndet utgör det enskilt största prioriterade investe-

 ringsprojektet. Pågående förstudier kring om- & tillbyggnad skolor, 

 nybyggnation hallar samt nybyggnation vårdboende får behandlas i 

 särskild ordning. 

• I budgeten finansieras alla investeringarna med egna medel.  
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• Under eget kapital finns en resultatutjämningsreserv om 102,8 miljoner 

 kronor som kan användas för att vid behov kunna utjämna intäkter över 

 en konjunkturcykel.  

 

Revisionens budget  

Av 11 kap. 8 § kommunallagen framgår att förslag till budget för 

revisorernas verksamhet ska beredas och upprättas av fullmäktiges 

presidium. Fullmäktiges presidium kommer med anledning av detta att 

behandla förslag till budget för revisorernas verksamhet i särskild ordning.  

 

I föreliggande budgetförslag lämnas därför frågan om revisionens slutgiltiga 

budget utan eget ställningstagande från kommunstyrelsen. Kommunfull-

mäktiges presidium har föreslagit att revisionens budgetram 2025 förblir 

oförändrad nivå, d v s 1 679 000 kronor. 

 

Information och förhandling  

MBL-information, enligt lag (1976:580) om medbestämmande i arbetslivet 

om budgetförslaget, har genomförts genom utskick av beslutsunderlag till de 

fackliga organisationerna och MBL-förhandling genomförs 22 maj 2024.   

 

Ekonomichef Eric Carlsson presenterar kommunstyrelsens budgetförslag. 

 

Varje partiföreträdare ges möjlighet till ett allmänt och övergripande 

inledningsanförande, max sju minuter per företrädare. Varje företrädare har 

rätt till två repliker á en minut. Talarordning:  

 

Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd 

(LB), Jonas Rask Samuelsson (C), Henrik Estander (L), Karin Jansson (MP) 

och Roger Kastman (KD). 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 123 

Miljöpartiets budgetförslag 

Oppositionens budgetförslag 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 61 

Kommunstyrelsens skrivelse 7 maj 2024 

Budget 2025 och ELP 2026-2027 7 maj 2024 
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Yrkanden 

Lena Svahn (S), Jonas Rask Samuelsson (C) och Kristoffer Hansson (S): 

Bifall till budgetförslag från (S), (V) och (C). Tilläggsyrkande: Arbetsskor 

ska finansieras för omsorgsförvaltningens personal. 

 

Fredrik Röjd (LB), Roger Kastman (KD), Marie Mill (LB), Ulf Nyman (M), 

Kennet Hedman (M) och Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

 

Karin Jansson (MP): Bifall till miljöpartiets budgetförslag. Avslag på 

budgetförslag från Framtid Ljusdal. Avslag på sifferbudget från (S), (V) och 

(C).  

  

Pernilla Färlin (M) och Henrik Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. Avslag på budgetförslag från (MP), avslag på budgetförslag från (S), 

(V) och (C). Avslag på tilläggsyrkande om finansiering av arbetsskor. 

 

Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till Lena Svahns m fl yrkande om 

finansiering av arbetsskor till omsorgsförvaltningens personal. Bifall till 

budgetförslag från (S), (V) och (C) förutom punkterna10 och 14. Texten i 

budgeten under Politisk inriktning ska ersättas med oppositionens text. 

 

Henrik Karlström (SD): Avslag Kristoffer Kavallins yrkande om att byta text 

under Politisk viljeinriktning.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag punkt 1 gällande budget 2025 

med plan för 2026-2027 mot budgetförslag från (S), (V) och (C) och mot 

budgetförslag från (MP). Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstning begärs. 

 

Ordförande meddelar att kommunstyrelsens förslag är huvudförslag. För att 

utse motförslag till huvudförslaget ställer ordföranden budgetförslaget från 

(S), (V) och (C) mot budgetförslaget från (MP). Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutat att utse budgetförslag från (S), (V) och (C) till 

motförslag. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 
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Ja-röst för kommunstyrelsens budgetförslag, Nej-röst för budgetförslag från  

(S), (V) och (C). 

 

Omröstningsresultat 

 

Med 21 Ja-röster mot 18 Nej-röster, 2 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens budgetförslag. 

 

Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 

Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), Kjell Israelsson (M), 

Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 

(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 

(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson 

(SD),Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) 

och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria Fernmalm (S), 

Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara 

Cedenman (S), Birgitta Backman (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-

Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki 

Furstedt (V) och Mårten Züchner (V) röstar Nej. 

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) avstår från att rösta. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkterna 2-8 i 

kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

tilläggsyrkande om att arbetsskor ska finansieras för omsorgsförvaltningens 

personal. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för bifall till tilläggsyrkandet, Nej-röst för avslag.  
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Omröstningsresultat 

Med 23 Nej-röster mot 16 Ja-röster, 2 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat avslå Lena Svahns m fl tilläggsyrkande om att 

arbetsskor ska finansieras för omsorgsförvaltningens personal.  

 

Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 

Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), Kjell Israelsson (M), 

Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 

(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 

(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson 

(SD),Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD), 

Roger Kastman (KD), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 

(C) röstar Nej. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria Fernmalm (S), 

Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara 

Cedenman (S), Birgitta Backman (S), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner 

(V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Ja. 

 

Solange Nordh (C) och William Våhlberg (C) avstår från att rösta.  

Reservationer 

Mot beslutet reserverar sig Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V), Marit 

Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal (S), 

Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria Fernmalm (S), 

Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara 

Cedenman (S), Birgitta Backman (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-

Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C) och William Våhlberg (C). 

 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) lämnar skriftlig 

reservation: 

 

Vi reserverar oss mot fullmäktiges beslut till förmån för vårt eget förslag, det 

är uppenbart att kärnverksamheternas behov är större än Framtid Ljusdal tar 

höjd för och arbetet med att ställa om till hyggesfria och naturnära 

skogsbruksmetoder måste komma igång! Vi beklagar också djupt att 

beslutsordningen i den sena timmen gjorde att vi inte kunde rösta för de 

punkter i förslaget från (S), (V) och (C) som vi samtyckte till och att 

beslutspunkterna bakades ihop med brödtexten som vi hellre sett som 

politisk viljeinriktning framför Framtid Ljusdals alternativ.  
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Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten 

Samtliga nämnder 

Revisionen  
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§ 69 Dnr KS-00004/2024  

Beslut om förlängt sammanträde 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Sammanträdet förlängs. 

 

2.  De ärenden som inte hinns med vid dagens sammanträde tas upp vid 

 ett senare sammanträde.   

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning bör sammanträde med 

fullmäktige avslutas senast klockan 22:00 såvida inte särskilda skäl 

föreligger. Om fullmäktige inte hinner slutföra ett sammanträde på den 

utsatta sammanträdestiden, kan fullmäktige besluta att förlänga tiden för 

sammanträdet. 

 

Ordföranden föreslår att sammanträdet förlängs för att också kunna behandla 

ärendena Ny organisation i Ljusdals kommun, Kommunalt partistöd, 

Undantag från kravet att tillgängliggöra särskild värdefulla dataset 

avgiftsfritt samt Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om intraprenad i Los.  

 

Karin Jansson (MP) yrkar avslag på ordförandens förslag. Mötet ska avslutas 

senast kl 22:00. 

 

Ordföranden ställer de två förslagen mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige har beslutat att förlänga sammanträdet.    

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 70 Dnr KS-00371/2023  

Ny organisation i Ljusdals kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Grundstrukturen till ny förvaltningsorganisation enligt 

 organisationsutredningens framlagda förslag fastställs att gälla från 1 

 januari 2025.   

 

2. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram förslag till ny 

 detaljorganisation som ska godkännas av kommunstyrelsen senast 31 

 oktober 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Bakgrund till organisationsutredningen och förslag till ny förvaltnings-

organisation.  

 

En av de största utmaningar som den svenska arbetsmarknaden står inför är 

att hitta rätt kompetens. Inom samtliga verksamheter råder personalbrist, 

inom både privata och offentliga sektorn. Kommunerna runt om i Sverige 

kommer ha stora kompetensutmaningar de kommande tio åren. Den demo-

grafiska utvecklingen kommer ha stor påverkan på välfärdens möjligheter att 

klara kompetensförsörjningen framöver. Det finns dessutom andra 

omvärldsfaktorer som påverkar möjligheten för välfärden att attrahera, 

behålla och utveckla personal. Det handlar bland annat om arbetsgivarnas 

nuvarande brist på personal, om konkurrensen om arbetskraften och de 

ekonomiska förutsättningarna. Det råder en komplex situation som ställer 

krav på att Ljusdals kommun aktivt behöver arbeta med att hitta nya 

lösningar när det gäller bland annat arbetsorganisation, arbetssätt och 

bemanning.  

 

Det ekonomiska läget som råder påverkar Ljusdals kommun. Som för många 

andra kommuner runt om i Sverige är det en kämpig ekonomisk situation 

med ökade kostnader och minskade intäkter. Även här har den demografiska 

utvecklingen en påverkan, vi har en krympande andel arbetsföra som ska 

försörja allt större kostnadskrävande grupper som exempelvis barn, unga och 

äldre.  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 17 juni 2024 för signering
(Signerat, SHA-256 D5DFF197EFE52A46CE27D5DB079F21D0AC426EA33AF176EF7ED754570E12C970)

Sida 32 av 44



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

33(43) 

Datum 

2024-06-17 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Utöver utmaningarna med kompetensförsörjningen och det ekonomiska läget 

så påverkas vi av förändrade och ökade krav från exempelvis lagstiftning 

och våra kommuninvånare. Ljusdals kommun behöver vara en flexibel 

organisation som har förmågan att möta medborgarnas behov, de uppdrag 

kommunen har och den föränderliga värld som vi befinner oss i.   

 

Under hösten 2022 och våren 2023 pågick ett omfattande arbete i Ljusdals 

kommun där fem stycken analysgrupper tillsattes. De fem olika grupperna 

arbetade med de fem prioriterade målen från kommunfullmäktige. Under 

arbetet identifierades vilka utmaningar som organisationen har samt arbetade 

fram förslag på åtgärder.  

 

En sammanfattning av analyserna är att det saknas tydlig ledning, 

styrningsstruktur, kommunikation och strukturerad samverkan i förvaltning 

och organisation. Vilket resulterat i att Ljusdals kommun idag är en 

organisation som inte upplevs arbeta i samma riktning och mot samma mål.  

 

För att uppnå våra kommunfullmäktigemål optimalt samt kunna möta 

framtidens utmaningar och de utvecklingsområden som identifierats under 

analysgruppsarbetet behöver Ljusdals kommun se över sin 

organisationsstruktur.  

 

Kommunstyrelsen gav kommundirektören i uppdrag att utreda 

förvaltningsorganisationen, med krav på avrapportering och ett konkret 

förslag till kommunstyrelsen för vidare behandling av kommunfullmäktige.  

 

I uppdraget från kommunstyrelsen till kommundirektören så framgår att 

utredningen bör sträva efter att: 

• Skapa en ändamålsenlig, strömlinjeformad organisation i linje med de av 

 kommunfullmäktige prioriterade målen och uppdragen. 

• Minimera onödig myndighetsöverskridande kommunikation. 

• Genomgående effektivisera ledarskap och struktur i hela organisationen, 

 från förvaltnings- till enhetsnivå. 

• Utredningen skulle innehålla konsultationer med förvaltningsledningen, 

 enhets- och verksamhetschefer, de fackliga organisationerna samt 

 medarbetare.  

• Den skulle även visa upp exempel på kommuner som gjort liknande 

 organisationsförändringar med gott resultat. 

 

Kommundirektören startade upp ett särskilt projekt för att genomföra en 

organisationsutredning utifrån kommunstyrelsen uppdrag.  
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Organisationsutredningen har pågått sedan december 2023. I april 2024 

överlämnade projektledaren och projektgruppen över en slutrapport med 

förslag på ny förvaltningsorganisation från och med 1 januari 2025.  

 

Inför beslut i kommunstyrelsen och därefter kommunfullmäktige kommer 

arbetsgivaren att förhandla förslaget med arbetstagarorganisationerna. En 

förhandling enligt MBL 11§ genomfördes 7 maj 2024 där inget av fack-

förbunden (Sveriges arbetsterapeuter, Vårdförbundet, Akavia, Sveriges 

Lärare, Brandmännens Riksförbund, Kommunal och Vision) hade något att 

erinra mot arbetsgivarens förslag.  

 

Ljusdals kommuns nuvarande organisationsstruktur:  

 

Ljusdals kommun är i dagsläget organiserad i en mer ”traditionell” 

förvaltningsstruktur med fem förvaltningar, till varje förvaltning finns en 

nämnd.  

 

Förvaltningarna leds av en förvaltningschef samt en biträdande förvaltnings-

chef inom de större förvaltningarna (Omsorgsförvaltningen, Utbildnings-

förvaltningen samt Arbetsmarknads – och socialförvaltningen).  

 

Inom varje respektive förvaltning finns en rad olika verksamheter/enheter.  

 

Förslag till ny förvaltningsorganisation från och med 1 januari 2025: 

 

Utifrån organisationsutredningen som bedrivits har projektgruppen slutligen 

landat in i ett slutförslag på ny organisation. Förslaget är övergripande och 

kan ses som en grundstruktur som kräver vidare arbete för att sätta detaljerna 

i organisationen. Den nya organisationen innebär en förvaltning som föreslås 

bestå av två områden, ett kontor och fyra sektorer. 

 

Kommundirektören har det övergripande ansvaret för hela 

tjänstemannaorganisationen. Kommundirektören är tillika förvaltningschef 

för förvaltningen. Direktunderställd kommunchef finns två områden. De 

föreslagna namnen är:  

• Säkerhet 

• Utveckling och tillväxt  

 

Kontoret leds av en kontorschef, vilket blir en nyinrättad roll i 

organisationen. Kontorets övergripande uppdrag är att stödja sektorerna i 

deras arbete. Det föreslagna namnet på kontoret är:  

• Styrning & Service 
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Förvaltningen är indelad i fyra sektorer som alla leds av varsin sektorchef, 

vilka blir fyra nyinrättade roller i organisationen. Sektorernas huvuduppdrag 

är att arbeta med att ge service till medborgarna enligt kommunens 

kärnuppdrag. De föreslagna namnen på sektorerna är:  

• Lärande 

• Välfärd 

• Arbete & Stöd  

• Livsmiljö  

 

Under organisationsutredningen har projektgruppen fört ett resonemang 

kring var Ljusdals kommuns olika verksamheter/enheter bör placeras i den 

föreslagna organisationen. Utredningen har varit avgränsad till att se över 

roller och funktioners tillhörighet i organisationen. Därav är det inte angett i 

organisationsskissen vilka funktioner som finns inom respektive enhet. I de 

fall där det finns en funktion, under en enhet, angiven i mindre text är det en 

funktion som föreslås tillhöra en annan enhet i jämförelse med nuvarande 

organisation.  

 

Vid fördelningen av verksamheter så har utgångspunkten varit: vad är 

verksamhetens faktiska uppdrag och för vilken/vilka målgrupper är den till 

för. Samverkansytor och beröringspunkter mellan olika verksamheter har 

identifierats, och i de fall där projektgruppen anser att en organisatorisk 

närhet kan gynna samverkan och därmed bättre service för målgruppen har 

verksamheterna placerats i samma sektorer/kontor/område.  

 

Sammanfattning av skillnad mellan nuvarande organisation och föreslagen 

förvaltningsorganisation: 

  

Den främsta skillnaden mellan nuvarande organisation och den föreslagna 

organisationen är antalet förvaltningar. I den nuvarande organisationen är det 

fem förvaltningar, i den föreslagna enbart en förvaltning som istället är 

indelad i sektorer, kontor och områden. Detta medför även en förändring i 

organisationens högsta chefsled. Kommundirektören blir tillika 

förvaltningschef och övriga förvaltingschefstjänster avvecklas. Samtidigt 

upprättas nya funktioner i den föreslagna organisationen. 

 

De nya tjänsterna som förslås inrättas är fyra Sektorchefer och en 

kontorschef.  

 

Dagens förvaltningar kan enkelt beskrivas ha ersatts av sektorer och kontor. 

När det kommer till fördelning av verksamheter/enheter är fördelningen 

relativt likvärdig dagens organisation. Dock så blir det en större förändring 

för vissa verksamheter/enheter samt enskilda funktioner.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 141 

Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 60 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 7 maj 2024 

Slutrapport - ny organisation i Ljusdals kommun 22 april 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S) och Kiki Furstedt (V): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Karin Jansson (MP), Kristoffer Kavallin (MP) och Jonas Rask Samuelsson 

(C): Ärendet ska återremitteras i syfte att kolla upp erfarenheter från Gävle 

och Åre för att samordna eventuellt beslut med beslut om den politiska 

organisationen. 

 

Kristoffer Kavallin (MP): Fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö.  

 

Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens förslag. Avslag på Karin 

Janssons m fl yrkande om återremiss samt Kristoffer Kavallins yrkande om 

att fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö. 

 

Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkande om att 

fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons m fl 

yrkande om återremiss. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår 

yrkandet, ärendet ska därmed avgöras i dag.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande om att fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår detta. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig vad gäller 

beslutet om fritidsgårdarnas tillhörighet.  
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Beslutsexpediering 

Akt 

Kommundirektören för verkställande 
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§ 71 Dnr KS-00014/2024  

Kommunalt partistöd 2024 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Partierna i kommunfullmäktige är berättigade till kommunalt partistöd 

 med 1 342 950 kronor enligt nedan: 

 

 Socialdemokraterna 375 900 kr  

 Moderaterna 223 650 kr  

 Sverigedemokraterna  193 200 kr  

 Centerpartiet 132 300 kr 

 Ljusdalsbygdens parti  132 300 kr 

 Liberalerna 101 850 kr 

 Vänsterpartiet  71 400 kr  

 Miljöpartiet  71 400 kr 

 Kristdemokraterna  40 950 kr  

 

2. Det kommunala partistödet betalas ut i juli 2024.           

Sammanfattning av ärendet 

Enligt antagna regler i Ljusdals kommun ska kommunalt partistöd utgå med 

ett mandatbundet kommunalt partistöd och ett grundstöd. Grundstödet är      

10 500 kronor per parti (20% av basbeloppet på 52 500 kronor för år 2023) 

och mandatstödet är 30 450 kronor (58% av basbeloppet för år 2023) per 

mandat i kommunfullmäktige. 

 

Samtliga partier har lämnat redovisning av erhållet lokalt partistöd samt 

granskningsrapport. Se bilagor.              

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 25 maj 2024 § 142 

Tjänsteskrivelse 17 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.     
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Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten för utbetalning 
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§ 72 Dnr KS-00138/2024  

Undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt 
värdefulla dataset avgiftsfritt 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Undantag görs från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande för dataset 

 inom de tematiska kategorierna Geospatial data och Jordobservationer.          

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsserviceförvaltningen har idag avtal med Lantmäteriet om leverans 

av data där kommunen får ersättning. I och med nya direktiv från EU ska 

delar av den data som levereras vara öppen data. Detta innebär att 

kommunen inte längre kommer få någon ersättning för detta via 

Lantmäteriet.  

 

Det finns möjlighet för kommunen att, under en begränsad tidsperiod, 

besluta om undantag från kravet om att tillgängliggöra dessa data avgiftsfritt. 

Den begränsade perioden kan som längst sträcka sig till den 9 februari 2025.  

Samhällsserviceförvaltningen ser ett behov av att besluta om ett sådant 

undantag, dels i väntan på mer information och riktlinjer från regeringen och 

av regeringen utsedda statliga myndigheter, dels för att utreda och hantera 

effekterna av att göra denna data tillgänglig och avgiftsfri. 

 

Med beslut om undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt värdefulla 

dataset avgiftsfritt så säkerställs fortsatta intäkter för den taxefinansierade 

delen av Näringsliv- och exploateringsenhetens mätverksamhet fram till 9 

februari 2025.             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 98 

Tjänsteskrivelse 28 mars 2024  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsserviceförvaltningen  

Författningssamling 
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§ 73 Dnr KS-00233/2024  

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om intraprenad i 
Los 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om intraprenad i Los. 

 

I motionen skriver han: 

 

"Bortsett från Tallåsen är Los den största tätorten vi har i vår kommun 

utanför tätortstriangeln. På grund av att kommunens centrum ligger långt 

från Los så har tätorten särskilda utmaningar när det kommer till utveckling. 

Det kommunala perspektivet på Los har också allt för länge varit präglat av 

en fullständig brist på helhetssyn och detta är något som ofta drabbat Los 

extra hårt. Ständiga hot om nedläggning av skola och omsorg sätter käppar i 

hjulen för de fantastiska eldsjälar som så mycket hellre skulle ägna sig åt 

samhällsutveckling snarare än att gång på gång tvingas upp på barrikaderna 

för att försvara och värna det som borde vara självklart! 

 

Här behövs andra verktyg för att bedöma effekter som inte lätt kan mätas i 

kronor och ören och lokalbefolkningens intressen och engagemang är 

ovärderligt. Miljöpartiet i Ljusdal ser positivt på intraprenaden i Ramsjö, där 

de som har störst kunskap om sitt samhälle ser till helheten för sin bygds 

bästa. Vi ser gärna en motsvarande organisation i Los. Samarbete mellan 

skola, bibliotek, omsorg, gata-park, all annan kommunal verksamhet och 

lokalbefolkningen är nödvändigt för att den offentliga servicen ska sluta 

halta. För oss är det en självklarhet att kostnad per elev och kostnad per 

omsorgstagare ska tillåtas vara högre i småskaliga enheter i glesbygd. 

Rättvisa räknas inte i kronor per individ. Rättvisa är att få bästa tänkbara 

levnadsvillkor oavsett var man växer upp eller blir gammal. 

 

Under Valliansstyret i kommunen 2014-2018 så togs det fram ett gediget 

underlag för att kunna samla all kommunal verksamhet i Los i en 

intraprenad. På liknande sätt som i Ramsjö.  
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Företrädare för Moderaterna klargjorde strax innan valet 2022 att detta 

arbete hamnat på efterkälken efter de stora skogsbränderna och att de 

”tröttnat på att inget händer och talar därför om att vi kommer att, utifrån det 

inflytande som vi får efter valet, arbeta för att det placeras en 

landsbygdsutvecklare i Los. En av uppgifterna ska vara att fortsätta arbetet 

utifrån Utvärdering av Projekt Ramsjöbygden och Förstudie Los tillsammans 

med invånare, föreningar och näringsliv.” 

 

Moderaterna i Ljusdal sitter nu och styr och har efter två år vid makten ännu 

inte påbörjat detta viktiga arbete. I stället har Framtid Ljusdal fortsatt på en 

landsbygdsfientlig bana och var för sig i utbildningsnämnden och i 

omsorgsnämnden utrett separata sparförslag i att lägga ned såväl skola som 

omsorg i Los. Kanhända att Liberalerna som innehar ordförandeplatserna i 

dessa nämnder inte delar Moderaternas ambitioner? 

 

Med bakgrund i allt detta vill vi i Miljöpartiet att: 

1. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att snarast 

möjligt aktualisera arbetet i utvärdering Projekt Ramsjöbygden 

och Förstudie Los. 

2. Kommunfullmäktige antar ett inriktningsbeslut att samla 

kommunal verksamhet i Los i en intraprenad. 

3.  Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 

och ta fram beslutsunderlag för att samla kommunal verksamhet i 

Los i intraprenad. 

4. Kommunfullmäktige antar ett inriktningsbeslut att ingen 

kommunal verksamhet i Los avvecklas eller på ett betydande vis 

reduceras innan ovanstående uppdrag är färdigt.  

Beslutsunderlag 

Motion daterad 11 juni 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 
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Plats och tid Ljusdalssalen, måndagen den 17 juni 2024 klockan 18:00-22:25 


Beslutande Ledamöter 


Annelie Wallberg (S), Ordförande 


Eva-Marie Forslin (LB), 1:e vice ordförande 


Thomas Evensson (M), 2:e vice ordförande 


Pernilla Färlin (M) 


Maria Molin (M) 


Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 


Kennet Hedman (M) 


Ulf Nyman (M) 


Carina Bergen (M) 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Anna-Karin Zachrisson (C) 


Solange Nordh (C) 


William Våhlberg (C) 


Henrik Estander (L) 


Maud Jonsson (L) 


Bertil Skoog (L) 


Roger Kastman (KD) 


Marit Holmstrand (S) 


Ove Schönning (S) 


Lena Svahn (S) 


Sawsan Ghazal (S) 


Sara Cedenman (S) tjg ersättare istället för Iréne Jonsson (S) 


Kristoffer Hansson (S) 


Kristina Michelson (S) 


Birgitta Backman (S) tjg ersättare istället för Walle Olsson (S) 


Maria Fernmalm (S) 


Lennart Canskog (S) 


Gunnar Eriksson (S) 


Kiki Furstedt (V) 


Mårten Züchner (V) tjg ersättare istället för Oscar Löfgren (V) 


Kristoffer Kavallin (MP) 


Karin Jansson (MP) 


Henrik Karlström (SD) 


Jens Furuskog (SD) 


Sven Persson (SD) 


Magnus Florkölen (-) 


Thomas Svensk (SD) 


Magnus Nyholm (SD) 


Fredrik Röjd (LB) 


Marie Mill (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) § 61-68 


Torsten Hellström (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) § 69-73 


Marie-Louise Hellström (LB) 
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 Ersättare 


Barbro Andin Mattsson (C) 


Mona Änges (KD) 


Jan Nordlinder (S) 


Birgitta Backman (S) 


Kristina Krantz (MP) 


Sigurd Mattsson (-) 


Övriga deltagare Ekonomichef Eric Carlsson § 68 


Kommundirektör Mikael Björk 


Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 


Justerare Roger Kastman och Kristoffer Kavallin 


Justeringens plats och tid Digital signering, 2024-06-19 
 


Underskrifter 


 Sekreterare 


  
Paragrafer §§ 61-73 


 Karin Höglund   


 Ordförande 


   


 Annelie Wallberg   


 Justerare 


   


 Roger Kastman och Kristoffer Kavallin   
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ANSLAGSBEVIS 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunfullmäktige 


Sammanträdesdatum 2024-06-17 


Datum för anslags upprättande 2024-06-20 


Datum för anslags nedtagande 2024-07-12 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 


Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet  


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 7 juni 2024. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 7 juni 2024 i enlighet 


med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att 


sammanträdet är i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjord men till dagens sammanträde anmäld 


motion får upptags på dagordningen. Ordföranden finner att kommunfull-


mäktige bifaller detta.  


 


Meddelanden 


 


- Kristina Krantz (MP) har av länsstyrelsen utsetts till ny ersättare i 


kommunfullmäktige 


- Ingen ny ersättare kunde utses efter avgången ersättare för 


kristdemokraterna 


- Marie-Louise Hellström (LB) återtar sin motion om körkortsbidrag 


till elever vid Vård- och omsorgscollege, dnr KS 00184/2022 


- Maud Jonsson (L) återtar sina motioner om åtgärdspaket för en stark 


äldreomsorg (Dnr KS 00148/2022) samt motion om eltandemcyklar 


till alla äldreboenden (Dnr KS 00244/2022). 


- Pernilla Färlin (M) återtar sin motion om skollunch till 


självkostnadspris för pensionärer, dnr 00023/2022. 


- Revisorerna har lämnat tre revisionsgranskningar: Granskning av fast 


omsorgskontakt inom hemtjänsten samt genomförandeplaner inom 


äldreomsorg, Granskning av investeringsprocessen samt Granskning 


av strategisk samhällsplanering 


- Samhällsservicenämnden har på delegation av kommunfullmäktige 


fattat beslut om fyra medborgarförslag: Medborgarförslag om 


babysim i Färila badhus, Medborgarförslag om vattenrutschkana 


utomhus vid Färila simhall, Medborgarförslag med önskemål om 


farthinder på Hybovägen i Ämbarbo samt Medborgarförslag med 


önskemål om fler cykelställ i tätorterna. 


 


Allmänhetens frågestund  
 


Inga frågor ställs.  


 


Ledamöternas korta frågor  


 


Lena Svahn (S) ställer en fråga om beslut gällande detaljplan Tälle 24:7 m fl 


Stadshotellet/Stadsparken. 
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Kristoffer Kavallin (MP) ställer också en fråga om beslut gällande Tälle 24:7 


m fl Stadshotellet/Stadsparken. 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 


 


Jonas Rask Samuelsson (C) också en fråga om beslut gällande Tälle 24:7 m 


fl Stadshotellet/Stadsparken. 


 


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan. 
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§ 61 Dnr KS-00215/2024  


Avsägelse från Walle Olsson (S) gällande uppdragen 
som ledamot i kommunfullmäktige respektive ledamot i 
arbetsmarknads- och socialnämnden. Fyllnadsval 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Walle Olsson (S) beviljas entledigande från sina uppdrag som ledamot i 


 kommunfullmäktige och ledamot i arbetsmarknads- och socialnämnden.  


 


2.  Sawsan Ghazal (S) väljs till ny ledamot i arbetsmarknads- och 


 socialnämnden. 


 


3.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


 


4.  Fyllnadsval av ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden efter 


 Sawsan Ghazal (S) sker vid ett senare tillfälle.  


Sammanfattning av ärendet 


Walle Olsson (S) har avsagt sig sina uppdrag som ledamot i kommun-


fullmäktige och ledamot i arbetsmarknads- och socialnämnden.  


 


Ordföranden frågar om Walle Olsson kan beviljas entledigande från sina 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Yrkanden 


Kristina Michelson (S): Sawsan Ghazal (S) väljs till ny ledamot i 


arbetsmarknads- och socialnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 


Akt 


Länsstyrelsen 


ASN 


Lön Hälsingland 


Walle Olsson 


Sawsan Ghazal 


Förtroendemannaregister 
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§ 62 Dnr KS-00187/2024  


Avsägelse från Enzo Vidmark (SD) gällande uppdraget 
som ersättare i utbildningsnämnden. Fyllnadsval 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Enzo Widmark (SD) beviljas entledigande från sitt uppdrag som ersättare 


 i utbildningsnämnden. 


 


2.  Jens Furuskog väljs till ny ersättare i utbildningsnämnden. 


 


3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Enzo Vidmark (SD) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i 


utbildningsnämnden. 


 


Ordföranden frågar om Enzo Widmark kan beviljas entledigande från sitt 


uppdrag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Beslutsunderlag 


Avsägelse 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD): Jens Furuskog (SD) väljs till ny ersättare i 


utbildningsnämnden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlströms 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Jens Furuskog 


Enzo Widmark 


Utbildningsnämnden 


Förtroendemannaregister, Lön Hälsingland 
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§ 63 Dnr KS-00216/2024  


Fyllnadsval av nämndeman vid Hälsinglands tingsrätt 
efter Bo Hed (MP)  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny nämndeman vid Hälsinglands 


 tingsrätt. 


 


2. Valet gäller till och med 31 december 2027.  


Sammanfattning av ärendet 


Nämndemannen vid Hälsinglands tingsrätt, Bo Hed, har entledigats från sitt 


uppdrag som nämndeman vid tingsrätten enligt bifogad kopia av protokoll.  


 


Tingsrätten begär därför att kommunfullmäktige föranstaltar om val av ny 


nämndeman i hans ställe. Valet ska avse återstoden av Bo Heds 


mandatperiod, eller till och med 31 december 2027.  


Beslutsunderlag 


Begäran från Hälsinglands tingsrätt 29 maj 2024 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Joanna Kopczynska (MP) väljs till ny 


nämndeman.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Joanna Kopczynska 


Hälsinglands tingsrätt (protokoll och de uppgifter tingsrätten har begärt) 


Förtroendemannaregister 
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§ 64 Dnr KS-00173/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
ren- och spillvatten i Los 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Los fastställs i enlighet 


 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 


 redovisade i bilaga 1a och 1b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  


 


2.  Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Los fastställs i enlighet 


 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 


 redovisade i bilaga 2a och 2b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  


Sammanfattning av ärendet 


I Los samhälle finns idag gemensamt verksamhetsområde för VA-


nyttigheterna. Ljusdal Vatten AB anser att det generellt i hela kommunen ska 


vara skilda verksamhetsområden för de tre nyttigheterna ren-, spill- och 


dagvatten samt att gränsdragningarna ska anpassas till de områden där det 


finns behov och möjlighet att leverera respektive nyttighet.  


 


De framtagna förslagen på uppdaterade verksamhetsområden för ren- och 


spillvatten innefattar de fastigheter som idag är anslutna till respektive 


nyttighet. Områdena skiljer sig något åt, området för renvatten innefattar fler 


fastigheter. Om de fastigheter som enbart är anslutna till renvatten skulle 


anslutas till spillvattennätet kommer flertalet av dem att vara tvungna att 


pumpa spillvattnet. Enstaka fastigheter som har behov av pump, även inom 


verksamhetsområdet, måste bekosta denna själva. Ljusdal Vatten AB anser 


att det inte är rimligt att verksamhetsområdet för spillvatten ska innefatta 


dessa fastigheter, då de inte är anslutna till kommunalt spillvatten idag.  


 


Verksamhetsområden bör fastställas enligt underlag i bilagor. För stora 


fastigheter eller fastigheter som består av flera skiften gäller att endast den 


del som finns med inom verksamhetsområdets gränser, enligt tillhörande 


kartmaterial, har rätt till anslutning. Vid styckning eller byte av fastighets-


beteckning gäller gränsdragning på karta över fastighetsförteckning. 
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Nuläge VA i Los  


Det finns idag ingen planerad utbyggnad av ren- eller spillvattenlednings-


nätet eller anläggande av dagvattennät. I Los finns ingen anläggning för 


omhändertagande av dagvatten och därför inga sådana nät. Los är så pass 


glest bebyggt att omhändertagande av dagvatten kan ske lokalt.  


 


Ljusdal Vatten AB arbetar med att renovera ledningsnäten i Los, då dessa är 


föråldrade. Till avloppsreningsverket i Los kommer stora mängder 


ovidkommande vatten, vilket leder till tekniska problem, men också ökade 


kostnader. Det ovidkommande vattnet består mest av regn- och smältvatten 


och att det rinner i spillvattennätet och renas i ett avloppsreningsverk innebär 


onödigt användande av resurser. Att renovera spillvattennätet för att minska 


mängden inläckage är en viktig åtgärd. Ett fastställt verksamhetsområde har 


bland annat stor betydelse för att kunna hantera dagvatten som felaktigt är 


anslutet till spillvattennätet.  


 


Allmänt Verksamhetsområde  


Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 


att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen  


6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 


behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 


viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 


verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 


ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 


tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  


 


Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 145 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 88 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 


Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 


Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Ljusdal Vatten AB 
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§ 65 Dnr KS-00183/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Ljusdals samhälle 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Ljusdal fastställs i 


 enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och 


 fastighetsförteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över 


 fastighetsförteckning.   


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med uppdateringen är att skapa en aktuell bas att kunna arbeta vidare 


med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 


behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 


Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 


och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 


aktuellt.  


 


I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-


huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 


dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 


generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 


dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 


verksamhetsområdet att tas fram.  


 


Undantagna områden  


Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 


verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 


områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 


senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  


 


I Ljusdal avvattnar Trafikverkets vägar i centrala Ljusdal via Ljusdal Vatten 


AB:s system. Dock finns inget avtal om detta samt att Trafikverket inte 


betalar några avgifter. I ytterkanterna av centrum finns dels gemensam 


avvattning, dels separat och hur de avvattnas. Utredningar gällande detta 


behöver genomföras. Trafikverkets vägområde har därför lämnats utanför 


förslaget till verksamhetsområde.  
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Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 


kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 


möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 


genomföras.  


 


De två systemen med dagvattendammar, vid Björkhamre och längs 


Löjtnantsgatan, kräver ytterligare utredning om ansvar och fördelning av 


kostnader samt upprättande av avtal mellan de olika parterna; ansvarig för 


vägar, park och Ljusdal Vatten AB.  


 


I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 


dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 


fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvatten-


hantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  


 


Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 


spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 


dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 


områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 


omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 


också utredas.  


 


Konsekvens och framtida arbete  


Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 


kommunala enheter som till exempel arbetar med miljöfrågor och 


planfrågor. Det förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad 


som behöver utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och 


planerat.  


 


För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att 


beslutet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på 


sina ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 


dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 


detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 


dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 


Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 


forum.  


 


Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 


Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 


och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en 


styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 


fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostna-







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


15(43) 


Datum 


2024-06-17 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


der för omhändertagandet av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska 


fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och 


för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 


genom nuvarande dagvattenavgift.  


 


Allmänt Verksamhetsområde  


Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 


att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  


6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 


behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 


viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 


verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 


ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 


tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  


7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 


framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  


8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 


ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 


så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  


Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 


avvikelse från kravet i första stycket.  


 


Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.   


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 146 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 89 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 


Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 


Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Vatten AB 
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§ 66 Dnr KS-00184/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Färila samhälle 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Färila fastställs i enlighet 


 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 


 redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighetsförteckning.  


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 


med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 


behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 


Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 


och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 


aktuellt.  


 


I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-


huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 


dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 


generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 


dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 


verksamhetsområdet att tas fram.  


 


Undantagna områden  


Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 


verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 


områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 


senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  


 


I Färila har Trafikverket egna brunnar, ledningar och avledning av dagvatten. 


Trafikverkets vägområde ingår inte i förslag till verksamhetsområde.  


 


Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 


kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 


möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 


genomföras.  
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I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 


dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 


fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om 


dagvattenhantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  


 


Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 


spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 


dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 


områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 


omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 


också utredas.  


  


Konsekvens och framtida arbete  


Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 


kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 


förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver 


utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat.  


 


För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att 


beslutet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på 


sina ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 


dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 


detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 


dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 


Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 


forum. Det pågår också förändringar av taxekonstruktion, där det allmänna 


rådet i Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från 


gatuområde och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att 


ha en styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den 


egna fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på 


kostnader för omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag 


ska fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten 


och för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 


genom nuvarande dagvattenavgift. 


 


Allmänt Verksamhetsområde  


Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 


att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  


6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 


behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 


viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 


verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


18(43) 


Datum 


2024-06-17 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 


tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  


7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 


framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  


8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 


ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 


så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  


Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 


avvikelse från kravet i första stycket.  


 


Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 147 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 90 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 


Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 


Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Vatten AB 
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§ 67 Dnr KS-00185/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Järvsö samhälle 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Järvsö fastställs i enlighet 


 med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 


 redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighetsförteckning.  


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 


med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 


behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 


Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 


och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 


aktuellt.  


 


I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-


huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 


dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 


generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 


dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 


verksamhetsområdet att tas fram.  


 


Undantagna områden  


Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 


verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 


områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 


senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  


 


I Järvsö har Trafikverket dels egna brunnar, ledningar och avledning av 


dagvatten, dels gemensamt system med Ljusdal Vatten AB. Utredningar om 


ansvar, skötsel krävs gällande dessa frågor. Trafikverkets vägområde har 


därför lämnats utanför förslag till verksamhetsområde.  


 


I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 


dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
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fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om 


dagvattenhantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  


 


Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 


spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 


dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 


områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 


omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 


också utredas.  


 


Konsekvens och framtida arbete  


Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 


kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 


förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver 


utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat. 


 


För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att 


beslutet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på 


sina ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 


dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 


detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 


dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 


Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 


forum.  


 


Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 


Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 


och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en 


styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 


fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på 


kostnader för omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag 


ska fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten 


och för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 


genom nuvarande dagvattenavgift. 


 


Allmänt Verksamhetsområde  


Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 


att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  


6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 


behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 


viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 


verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
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ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 


tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  


7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 


framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  


8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 


ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 


så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  


Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 


avvikelse från kravet i första stycket.  


 


Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 juni 2024, § 148 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 91 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 


Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 


Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ljusdal Vatten AB 
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§ 68 Dnr KS-00521/2023  


Budget 2025 med plan för 2026-2027 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Budget 2025 med plan för 2026-2027 fastställs.  


 


2.  Skattesatsen för år 2025 fastställs till 22:36 per skattekrona.  


 


3.  Nämnderna bemyndigas att justera taxor och avgifter motsvarande allmän 


 prisutveckling.  


 


4.  Nämnderna anmodas att utifrån kommunfullmäktiges övergripande mål 


 och ekonomiska resursramar fastställa taxor/avgifter, detaljbudget, 


 investeringsbudget och verksamhetsmål för år 2025 samt senast under 


 oktober 2024 och återrapportera till kommunstyrelsen.  


 


5.  Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om omfördelning av medel från  


     kommunstyrelsens konto till förfogande samt kommunstyrelsens 


 utvecklingsreserv. 


 


6.  Kommunstyrelsen bemyndigas att göra tekniska förändringar av 


 budgetramar under förutsättning att berörda nämnder är överens och att 


 förändringarna är kostnadsmässigt neutrala i kommunens budget.  


 


7.  Kommunstyrelsen bemyndigas att omsätta nuvarande lån och 


 borgensförbindelser som förfaller till betalning under året.  


 


8.  Driftbudgetramen för kommunens revisorer för 2025 fastställs i enlighet 


 med kommunfullmäktige presidiums förslag. 


Sammanfattning av ärendet 


Enligt kommunallagen ska kommunen varje år besluta om en budget som 


omfattar minst tre år samt fastställa skattesats med mera. 


  


Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett förslag till Budget 2025 med 


Plan för 2026-2027 för Ljusdals kommun.  
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Budgeten uppfyller kommunallagens krav på ekonomi i balans och mål för 


god ekonomisk hushållning.  


 


Resultatmålet är 14-30 miljoner kronor under perioden motsvarande 1-2 


procent av skatteintäkter och statsbidrag och skattesatsen föreslås vara 


oförändrad (22:36).  


 


Förslaget utgår ifrån tidigare fastställda budgetdirektiv, inriktningsbeslut 


som har kompletterats med SKR:s senaste skatteprognos och tillkommande 


ramberäkningar till följd av budgettekniska justeringar.  


 


Budget 2025 med Plan 2026-2027 fastställs slutligen av kommunfullmäktige 


i juni. 


 


Beskrivning av ärendet 


 


Bakgrund                                                                                              


Kommunernas budget är lagstadgad. I kommunallagens åttonde kapitel be-


handlas ekonomisk förvaltning och vad budgeten ska innehålla. Kommunen 


ska varje år upprätta en budget för nästa kalenderår (budgetår). Budgeten ska 


innehålla en plan för ekonomin för en period av tre år, varvid budgetåret 


utgörs av periodens första år. Budgeten omfattas av ett balanskrav 


(intäkterna ska överstiga kostnaderna). Av budgeten ska framgå vilka anslag 


som ska utgå, hur de ska finansieras och med vilken skattesats samt hur den 


ekonomiska ställningen beräknas vara vid budgetårets slut. I budgeten ska 


anges mål och riktlinjer för verksamheten som är av betydelse för god 


ekonomisk hushållning.  


 


Budgeten är kommunens viktigaste verktyg för planering och styrning av 


verksamheten. I budgeten fastställs politisk viljeinriktning (övergripande 


mål) och hur kommunens samlade resurser ska prioriteras mellan olika 


nämnder och verksamheter (övergripande resursramar). 


  


Nämnderna ska senare utarbeta detaljbudget, investeringsbudget och verk-


samhetsplan där de redovisar hur de planerar att arbeta under budgetperioden 


för att uppnå den politiska viljeinriktningen. Detta görs inom ramen för av 


kommunfullmäktige beslutade om övergripande mål och anvisade 


ekonomiska ramar. Vid konflikt mellan mål och medel gäller medlen.  


 


Nämnderna ska därefter under budgetåret regelbundet följa upp och utvär-


dera verksamheten och ekonomin. Vid avvikelser från fastställda planer ska 


nämnderna vidta erforderliga åtgärder och rapportera detta till kommun-


styrelsen.   
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Budgetprocessen och tidigare behandling                                             


Budgetprocessen är navet i kommunens styrning och resursfördelning till 


verksamheterna. Att ta fram budgeten, följa upp den under året och slutligen 


göra bokslut är en omfattande process som pågår under en period av 26 


månader.  


 


Budgetprocessen inleds i början av mars med en budgetdialog där kommun-


styrelseförvaltningen presenterar förslag till budgetdirektiv med övergri-


pande ekonomiska planeringsförutsättningar, resultatmål, finansiella mål 


samt utgiftstak för nämndernas samlade resursram inför kommande år. 


 


Nämnder/förvaltningar presenterar samtidigt strategiska inspel i form av 


resultat från det gångna året samt utmaningar, möjligheter och investe-


ringsbehov inför kommande år. 


 


Budgetberedningen bereder och kommunstyrelsen fastställer under mars 


månad budgetdirektiv som utgör ett planeringsinstrument och ligger till 


grund för det fortsatta arbetet med budget. 


 


De politiska partierna arbetar under mars-maj med att prioritering av 


viljeinriktning samt hur kommunens samlade resurser ska fördelas mellan 


olika nämnder och verksamheter. Vid behov sker avstämningar mellan de 


politiska partierna och tjänstemannaorganisationen. Det sker i denna fas inte 


någon nämndbehandling eller nämndbeslut om förslag till budget eller 


äskanden om medel. Nämndernas inspel till budgetprocessen sker via 


budgetdialog.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen upprättar under april, utifrån budgetdirektiv 


och tillkommande budgetförutsättningar från SKR, i dialog med 


förvaltningarna ett beslutsunderlag med förslag till budget med plan 


inklusive nettoramar per nämnd. 


 


Budgetberedningen/ksau och kommunstyrelsen bereder förslag till budget 


under maj-juni. Däremellan sker MBL-förhandling. 


 


Kommunfullmäktige beslutar normalt sett i juni om kommunens budget för 


nästkommande år och plan för år två och tre.  


 


Under oktober förväntas nämnderna fastställa detaljbudget, investerings-


budget och verksamhetsmål. 
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Budget 2025, Plan 2026-2027                                                              


Kommunens budget med plan för kommande tre år beskriver politiskt 


prioriterade övergripande målsättningar och resursramar. Detta utgör 


sammantaget en grund för verksamhetens inriktning och omfattning.  


 


Budgetdokumentet innehåller:  


 


• Inledning                                                                                   


 Budgetprocessen, styrmodell, organisation, politisk viljeinriktning, beslut.  


• Planeringsförutsättningar                                                               


 Omvärld och förutsättningar, god ekonomisk hushållning, finansiella mål, 


 verksamhetsmål, ekonomiska utgångspunkter, resursfördelning, risk- och 


 känslighetsanalys. 


• Ekonomiska sammanställningar                                                                   


 Resultat-, balans-,  finansierings-, drift- och investeringsbudget. 


• Nämnder och bolag                                                                                      


 Kort beskrivning av nämnder och bolag.  


 


Kort sammanfattning av budget 2025      


• Budgeten uppfyller kommunallagens krav på innehåll, budget i balans 


 och mål för god ekonomisk hushållning.  


• Resultatmålet är 14 miljoner kronor motsvarande 1 procentandel av 


 skatteintäkter och statsbidrag.  


• Skattesatsen är oförändrad 22,36 per skattekrona.  


• Kommunen omsätter cirka 1,5 miljarder kronor i nettokostnader.  


• Verksamhetens nettokostnader justeras med sammanlagt 51,2 miljoner 


 kronor (motsvarar 3,6 procent) för förändrade personalomkostnads-


 pålägg, löner, internpriser, kapitalkostnader, demografiska volymer samt 


 tekniska justeringar och politiska prioriteringar.  


• I budgeten finns även centrala avsatta medel med 1 miljon kronor för 


 oförutsedda kostnader och 3,7 miljoner kronor för utvecklingsreserv (till 


 riktade politiska satsningar).  


• Skatteintäkter och lönekompensation har beräknats utifrån SKR:s 


 prognoser. Demografiska volymförändringar har beräknats utifrån SCB:s 


 befolkningsprognos.  


• Investeringsramen är cirka 61,8 miljoner kronor netto varav rein-


 vesteringar i skolor utgör en stor del. Belysningsbyten i hela 


 fastighetsbeståndet utgör det enskilt största prioriterade investe-


 ringsprojektet. Pågående förstudier kring om- & tillbyggnad skolor, 


 nybyggnation hallar samt nybyggnation vårdboende får behandlas i 


 särskild ordning. 


• I budgeten finansieras alla investeringarna med egna medel.  
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• Under eget kapital finns en resultatutjämningsreserv om 102,8 miljoner 


 kronor som kan användas för att vid behov kunna utjämna intäkter över 


 en konjunkturcykel.  


 


Revisionens budget  


Av 11 kap. 8 § kommunallagen framgår att förslag till budget för 


revisorernas verksamhet ska beredas och upprättas av fullmäktiges 


presidium. Fullmäktiges presidium kommer med anledning av detta att 


behandla förslag till budget för revisorernas verksamhet i särskild ordning.  


 


I föreliggande budgetförslag lämnas därför frågan om revisionens slutgiltiga 


budget utan eget ställningstagande från kommunstyrelsen. Kommunfull-


mäktiges presidium har föreslagit att revisionens budgetram 2025 förblir 


oförändrad nivå, d v s 1 679 000 kronor. 


 


Information och förhandling  


MBL-information, enligt lag (1976:580) om medbestämmande i arbetslivet 


om budgetförslaget, har genomförts genom utskick av beslutsunderlag till de 


fackliga organisationerna och MBL-förhandling genomförs 22 maj 2024.   


 


Ekonomichef Eric Carlsson presenterar kommunstyrelsens budgetförslag. 


 


Varje partiföreträdare ges möjlighet till ett allmänt och övergripande 


inledningsanförande, max sju minuter per företrädare. Varje företrädare har 


rätt till två repliker á en minut. Talarordning:  


 


Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD), Fredrik Röjd 


(LB), Jonas Rask Samuelsson (C), Henrik Estander (L), Karin Jansson (MP) 


och Roger Kastman (KD). 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 123 


Miljöpartiets budgetförslag 


Oppositionens budgetförslag 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 61 


Kommunstyrelsens skrivelse 7 maj 2024 


Budget 2025 och ELP 2026-2027 7 maj 2024 
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Yrkanden 


Lena Svahn (S), Jonas Rask Samuelsson (C) och Kristoffer Hansson (S): 


Bifall till budgetförslag från (S), (V) och (C). Tilläggsyrkande: Arbetsskor 


ska finansieras för omsorgsförvaltningens personal. 


 


Fredrik Röjd (LB), Roger Kastman (KD), Marie Mill (LB), Ulf Nyman (M), 


Kennet Hedman (M) och Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag.  


 


Karin Jansson (MP): Bifall till miljöpartiets budgetförslag. Avslag på 


budgetförslag från Framtid Ljusdal. Avslag på sifferbudget från (S), (V) och 


(C).  


  


Pernilla Färlin (M) och Henrik Karlström (SD): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag. Avslag på budgetförslag från (MP), avslag på budgetförslag från (S), 


(V) och (C). Avslag på tilläggsyrkande om finansiering av arbetsskor. 


 


Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till Lena Svahns m fl yrkande om 


finansiering av arbetsskor till omsorgsförvaltningens personal. Bifall till 


budgetförslag från (S), (V) och (C) förutom punkterna10 och 14. Texten i 


budgeten under Politisk inriktning ska ersättas med oppositionens text. 


 


Henrik Karlström (SD): Avslag Kristoffer Kavallins yrkande om att byta text 


under Politisk viljeinriktning.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag punkt 1 gällande budget 2025 


med plan för 2026-2027 mot budgetförslag från (S), (V) och (C) och mot 


budgetförslag från (MP). Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


kommunstyrelsens förslag.  


 


Omröstning begärs. 


 


Ordförande meddelar att kommunstyrelsens förslag är huvudförslag. För att 


utse motförslag till huvudförslaget ställer ordföranden budgetförslaget från 


(S), (V) och (C) mot budgetförslaget från (MP). Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige beslutat att utse budgetförslag från (S), (V) och (C) till 


motförslag. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 
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Ja-röst för kommunstyrelsens budgetförslag, Nej-röst för budgetförslag från  


(S), (V) och (C). 


 


Omröstningsresultat 


 


Med 21 Ja-röster mot 18 Nej-röster, 2 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat bifalla kommunstyrelsens budgetförslag. 


 


Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 


Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), Kjell Israelsson (M), 


Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 


(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 


(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson 


(SD),Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) 


och Roger Kastman (KD) röstar Ja. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria Fernmalm (S), 


Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara 


Cedenman (S), Birgitta Backman (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-


Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki 


Furstedt (V) och Mårten Züchner (V) röstar Nej. 


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) avstår från att rösta. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till punkterna 2-8 i 


kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


tilläggsyrkande om att arbetsskor ska finansieras för omsorgsförvaltningens 


personal. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för bifall till tilläggsyrkandet, Nej-röst för avslag.  
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Omröstningsresultat 


Med 23 Nej-röster mot 16 Ja-röster, 2 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat avslå Lena Svahns m fl tilläggsyrkande om att 


arbetsskor ska finansieras för omsorgsförvaltningens personal.  


 


Pernilla Färlin (M), Maria Molin (M), Kennet Hedman (M), Thomas 


Evensson (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), Kjell Israelsson (M), 


Henrik Estander (L), Maud Jonsson (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd 


(LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Marie Mill 


(LB), Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson 


(SD),Magnus Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD), 


Roger Kastman (KD), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 


(C) röstar Nej. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria Fernmalm (S), 


Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara 


Cedenman (S), Birgitta Backman (S), Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner 


(V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Ja. 


 


Solange Nordh (C) och William Våhlberg (C) avstår från att rösta.  


Reservationer 


Mot beslutet reserverar sig Kiki Furstedt (V), Mårten Züchner (V), Marit 


Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal (S), 


Kristoffer Hansson (S), Kristina Michelson (S), Maria Fernmalm (S), 


Lennart Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara 


Cedenman (S), Birgitta Backman (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-


Karin Zachrisson (C), Solange Nordh (C) och William Våhlberg (C). 


 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) lämnar skriftlig 


reservation: 


 


Vi reserverar oss mot fullmäktiges beslut till förmån för vårt eget förslag, det 


är uppenbart att kärnverksamheternas behov är större än Framtid Ljusdal tar 


höjd för och arbetet med att ställa om till hyggesfria och naturnära 


skogsbruksmetoder måste komma igång! Vi beklagar också djupt att 


beslutsordningen i den sena timmen gjorde att vi inte kunde rösta för de 


punkter i förslaget från (S), (V) och (C) som vi samtyckte till och att 


beslutspunkterna bakades ihop med brödtexten som vi hellre sett som 


politisk viljeinriktning framför Framtid Ljusdals alternativ.  
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Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten 


Samtliga nämnder 


Revisionen  
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§ 69 Dnr KS-00004/2024  


Beslut om förlängt sammanträde 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Sammanträdet förlängs. 


 


2.  De ärenden som inte hinns med vid dagens sammanträde tas upp vid 


 ett senare sammanträde.   


Sammanfattning av ärendet 


Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning bör sammanträde med 


fullmäktige avslutas senast klockan 22:00 såvida inte särskilda skäl 


föreligger. Om fullmäktige inte hinner slutföra ett sammanträde på den 


utsatta sammanträdestiden, kan fullmäktige besluta att förlänga tiden för 


sammanträdet. 


 


Ordföranden föreslår att sammanträdet förlängs för att också kunna behandla 


ärendena Ny organisation i Ljusdals kommun, Kommunalt partistöd, 


Undantag från kravet att tillgängliggöra särskild värdefulla dataset 


avgiftsfritt samt Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om intraprenad i Los.  


 


Karin Jansson (MP) yrkar avslag på ordförandens förslag. Mötet ska avslutas 


senast kl 22:00. 


 


Ordföranden ställer de två förslagen mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige har beslutat att förlänga sammanträdet.    


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 70 Dnr KS-00371/2023  


Ny organisation i Ljusdals kommun 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Grundstrukturen till ny förvaltningsorganisation enligt 


 organisationsutredningens framlagda förslag fastställs att gälla från 1 


 januari 2025.   


 


2. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram förslag till ny 


 detaljorganisation som ska godkännas av kommunstyrelsen senast 31 


 oktober 2024.  


Sammanfattning av ärendet 


Bakgrund till organisationsutredningen och förslag till ny förvaltnings-


organisation.  


 


En av de största utmaningar som den svenska arbetsmarknaden står inför är 


att hitta rätt kompetens. Inom samtliga verksamheter råder personalbrist, 


inom både privata och offentliga sektorn. Kommunerna runt om i Sverige 


kommer ha stora kompetensutmaningar de kommande tio åren. Den demo-


grafiska utvecklingen kommer ha stor påverkan på välfärdens möjligheter att 


klara kompetensförsörjningen framöver. Det finns dessutom andra 


omvärldsfaktorer som påverkar möjligheten för välfärden att attrahera, 


behålla och utveckla personal. Det handlar bland annat om arbetsgivarnas 


nuvarande brist på personal, om konkurrensen om arbetskraften och de 


ekonomiska förutsättningarna. Det råder en komplex situation som ställer 


krav på att Ljusdals kommun aktivt behöver arbeta med att hitta nya 


lösningar när det gäller bland annat arbetsorganisation, arbetssätt och 


bemanning.  


 


Det ekonomiska läget som råder påverkar Ljusdals kommun. Som för många 


andra kommuner runt om i Sverige är det en kämpig ekonomisk situation 


med ökade kostnader och minskade intäkter. Även här har den demografiska 


utvecklingen en påverkan, vi har en krympande andel arbetsföra som ska 


försörja allt större kostnadskrävande grupper som exempelvis barn, unga och 


äldre.  
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Utöver utmaningarna med kompetensförsörjningen och det ekonomiska läget 


så påverkas vi av förändrade och ökade krav från exempelvis lagstiftning 


och våra kommuninvånare. Ljusdals kommun behöver vara en flexibel 


organisation som har förmågan att möta medborgarnas behov, de uppdrag 


kommunen har och den föränderliga värld som vi befinner oss i.   


 


Under hösten 2022 och våren 2023 pågick ett omfattande arbete i Ljusdals 


kommun där fem stycken analysgrupper tillsattes. De fem olika grupperna 


arbetade med de fem prioriterade målen från kommunfullmäktige. Under 


arbetet identifierades vilka utmaningar som organisationen har samt arbetade 


fram förslag på åtgärder.  


 


En sammanfattning av analyserna är att det saknas tydlig ledning, 


styrningsstruktur, kommunikation och strukturerad samverkan i förvaltning 


och organisation. Vilket resulterat i att Ljusdals kommun idag är en 


organisation som inte upplevs arbeta i samma riktning och mot samma mål.  


 


För att uppnå våra kommunfullmäktigemål optimalt samt kunna möta 


framtidens utmaningar och de utvecklingsområden som identifierats under 


analysgruppsarbetet behöver Ljusdals kommun se över sin 


organisationsstruktur.  


 


Kommunstyrelsen gav kommundirektören i uppdrag att utreda 


förvaltningsorganisationen, med krav på avrapportering och ett konkret 


förslag till kommunstyrelsen för vidare behandling av kommunfullmäktige.  


 


I uppdraget från kommunstyrelsen till kommundirektören så framgår att 


utredningen bör sträva efter att: 


• Skapa en ändamålsenlig, strömlinjeformad organisation i linje med de av 


 kommunfullmäktige prioriterade målen och uppdragen. 


• Minimera onödig myndighetsöverskridande kommunikation. 


• Genomgående effektivisera ledarskap och struktur i hela organisationen, 


 från förvaltnings- till enhetsnivå. 


• Utredningen skulle innehålla konsultationer med förvaltningsledningen, 


 enhets- och verksamhetschefer, de fackliga organisationerna samt 


 medarbetare.  


• Den skulle även visa upp exempel på kommuner som gjort liknande 


 organisationsförändringar med gott resultat. 


 


Kommundirektören startade upp ett särskilt projekt för att genomföra en 


organisationsutredning utifrån kommunstyrelsen uppdrag.  
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Organisationsutredningen har pågått sedan december 2023. I april 2024 


överlämnade projektledaren och projektgruppen över en slutrapport med 


förslag på ny förvaltningsorganisation från och med 1 januari 2025.  


 


Inför beslut i kommunstyrelsen och därefter kommunfullmäktige kommer 


arbetsgivaren att förhandla förslaget med arbetstagarorganisationerna. En 


förhandling enligt MBL 11§ genomfördes 7 maj 2024 där inget av fack-


förbunden (Sveriges arbetsterapeuter, Vårdförbundet, Akavia, Sveriges 


Lärare, Brandmännens Riksförbund, Kommunal och Vision) hade något att 


erinra mot arbetsgivarens förslag.  


 


Ljusdals kommuns nuvarande organisationsstruktur:  


 


Ljusdals kommun är i dagsläget organiserad i en mer ”traditionell” 


förvaltningsstruktur med fem förvaltningar, till varje förvaltning finns en 


nämnd.  


 


Förvaltningarna leds av en förvaltningschef samt en biträdande förvaltnings-


chef inom de större förvaltningarna (Omsorgsförvaltningen, Utbildnings-


förvaltningen samt Arbetsmarknads – och socialförvaltningen).  


 


Inom varje respektive förvaltning finns en rad olika verksamheter/enheter.  


 


Förslag till ny förvaltningsorganisation från och med 1 januari 2025: 


 


Utifrån organisationsutredningen som bedrivits har projektgruppen slutligen 


landat in i ett slutförslag på ny organisation. Förslaget är övergripande och 


kan ses som en grundstruktur som kräver vidare arbete för att sätta detaljerna 


i organisationen. Den nya organisationen innebär en förvaltning som föreslås 


bestå av två områden, ett kontor och fyra sektorer. 


 


Kommundirektören har det övergripande ansvaret för hela 


tjänstemannaorganisationen. Kommundirektören är tillika förvaltningschef 


för förvaltningen. Direktunderställd kommunchef finns två områden. De 


föreslagna namnen är:  


• Säkerhet 


• Utveckling och tillväxt  


 


Kontoret leds av en kontorschef, vilket blir en nyinrättad roll i 


organisationen. Kontorets övergripande uppdrag är att stödja sektorerna i 


deras arbete. Det föreslagna namnet på kontoret är:  


• Styrning & Service 
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Förvaltningen är indelad i fyra sektorer som alla leds av varsin sektorchef, 


vilka blir fyra nyinrättade roller i organisationen. Sektorernas huvuduppdrag 


är att arbeta med att ge service till medborgarna enligt kommunens 


kärnuppdrag. De föreslagna namnen på sektorerna är:  


• Lärande 


• Välfärd 


• Arbete & Stöd  


• Livsmiljö  


 


Under organisationsutredningen har projektgruppen fört ett resonemang 


kring var Ljusdals kommuns olika verksamheter/enheter bör placeras i den 


föreslagna organisationen. Utredningen har varit avgränsad till att se över 


roller och funktioners tillhörighet i organisationen. Därav är det inte angett i 


organisationsskissen vilka funktioner som finns inom respektive enhet. I de 


fall där det finns en funktion, under en enhet, angiven i mindre text är det en 


funktion som föreslås tillhöra en annan enhet i jämförelse med nuvarande 


organisation.  


 


Vid fördelningen av verksamheter så har utgångspunkten varit: vad är 


verksamhetens faktiska uppdrag och för vilken/vilka målgrupper är den till 


för. Samverkansytor och beröringspunkter mellan olika verksamheter har 


identifierats, och i de fall där projektgruppen anser att en organisatorisk 


närhet kan gynna samverkan och därmed bättre service för målgruppen har 


verksamheterna placerats i samma sektorer/kontor/område.  


 


Sammanfattning av skillnad mellan nuvarande organisation och föreslagen 


förvaltningsorganisation: 


  


Den främsta skillnaden mellan nuvarande organisation och den föreslagna 


organisationen är antalet förvaltningar. I den nuvarande organisationen är det 


fem förvaltningar, i den föreslagna enbart en förvaltning som istället är 


indelad i sektorer, kontor och områden. Detta medför även en förändring i 


organisationens högsta chefsled. Kommundirektören blir tillika 


förvaltningschef och övriga förvaltingschefstjänster avvecklas. Samtidigt 


upprättas nya funktioner i den föreslagna organisationen. 


 


De nya tjänsterna som förslås inrättas är fyra Sektorchefer och en 


kontorschef.  


 


Dagens förvaltningar kan enkelt beskrivas ha ersatts av sektorer och kontor. 


När det kommer till fördelning av verksamheter/enheter är fördelningen 


relativt likvärdig dagens organisation. Dock så blir det en större förändring 


för vissa verksamheter/enheter samt enskilda funktioner.  
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 141 


Arbetsutskottets protokoll 14 maj 2024, § 60 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 7 maj 2024 


Slutrapport - ny organisation i Ljusdals kommun 22 april 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S) och Kiki Furstedt (V): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag.  


 


Karin Jansson (MP), Kristoffer Kavallin (MP) och Jonas Rask Samuelsson 


(C): Ärendet ska återremitteras i syfte att kolla upp erfarenheter från Gävle 


och Åre för att samordna eventuellt beslut med beslut om den politiska 


organisationen. 


 


Kristoffer Kavallin (MP): Fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö.  


 


Henrik Estander (L): Bifall till kommunstyrelsens förslag. Avslag på Karin 


Janssons m fl yrkande om återremiss samt Kristoffer Kavallins yrkande om 


att fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö. 


 


Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkande om att 


fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons m fl 


yrkande om återremiss. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår 


yrkandet, ärendet ska därmed avgöras i dag.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande om att fritidsgårdarna ska tillhöra sektor Livsmiljö. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår detta. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig vad gäller 


beslutet om fritidsgårdarnas tillhörighet.  
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Beslutsexpediering 


Akt 


Kommundirektören för verkställande 
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§ 71 Dnr KS-00014/2024  


Kommunalt partistöd 2024 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Partierna i kommunfullmäktige är berättigade till kommunalt partistöd 


 med 1 342 950 kronor enligt nedan: 


 


 Socialdemokraterna 375 900 kr  


 Moderaterna 223 650 kr  


 Sverigedemokraterna  193 200 kr  


 Centerpartiet 132 300 kr 


 Ljusdalsbygdens parti  132 300 kr 


 Liberalerna 101 850 kr 


 Vänsterpartiet  71 400 kr  


 Miljöpartiet  71 400 kr 


 Kristdemokraterna  40 950 kr  


 


2. Det kommunala partistödet betalas ut i juli 2024.           


Sammanfattning av ärendet 


Enligt antagna regler i Ljusdals kommun ska kommunalt partistöd utgå med 


ett mandatbundet kommunalt partistöd och ett grundstöd. Grundstödet är      


10 500 kronor per parti (20% av basbeloppet på 52 500 kronor för år 2023) 


och mandatstödet är 30 450 kronor (58% av basbeloppet för år 2023) per 


mandat i kommunfullmäktige. 


 


Samtliga partier har lämnat redovisning av erhållet lokalt partistöd samt 


granskningsrapport. Se bilagor.              


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 25 maj 2024 § 142 


Tjänsteskrivelse 17 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.     
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Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten för utbetalning 
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§ 72 Dnr KS-00138/2024  


Undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt 
värdefulla dataset avgiftsfritt 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Undantag görs från kravet på avgiftsfritt tillgängliggörande för dataset 


 inom de tematiska kategorierna Geospatial data och Jordobservationer.          


Sammanfattning av ärendet 


Samhällsserviceförvaltningen har idag avtal med Lantmäteriet om leverans 


av data där kommunen får ersättning. I och med nya direktiv från EU ska 


delar av den data som levereras vara öppen data. Detta innebär att 


kommunen inte längre kommer få någon ersättning för detta via 


Lantmäteriet.  


 


Det finns möjlighet för kommunen att, under en begränsad tidsperiod, 


besluta om undantag från kravet om att tillgängliggöra dessa data avgiftsfritt. 


Den begränsade perioden kan som längst sträcka sig till den 9 februari 2025.  


Samhällsserviceförvaltningen ser ett behov av att besluta om ett sådant 


undantag, dels i väntan på mer information och riktlinjer från regeringen och 


av regeringen utsedda statliga myndigheter, dels för att utreda och hantera 


effekterna av att göra denna data tillgänglig och avgiftsfri. 


 


Med beslut om undantag från kravet att tillgängliggöra särskilt värdefulla 


dataset avgiftsfritt så säkerställs fortsatta intäkter för den taxefinansierade 


delen av Näringsliv- och exploateringsenhetens mätverksamhet fram till 9 


februari 2025.             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 11 april 2024, § 98 


Tjänsteskrivelse 28 mars 2024  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsserviceförvaltningen  


Författningssamling 
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§ 73 Dnr KS-00233/2024  


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om intraprenad i 
Los 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om intraprenad i Los. 


 


I motionen skriver han: 


 


"Bortsett från Tallåsen är Los den största tätorten vi har i vår kommun 


utanför tätortstriangeln. På grund av att kommunens centrum ligger långt 


från Los så har tätorten särskilda utmaningar när det kommer till utveckling. 


Det kommunala perspektivet på Los har också allt för länge varit präglat av 


en fullständig brist på helhetssyn och detta är något som ofta drabbat Los 


extra hårt. Ständiga hot om nedläggning av skola och omsorg sätter käppar i 


hjulen för de fantastiska eldsjälar som så mycket hellre skulle ägna sig åt 


samhällsutveckling snarare än att gång på gång tvingas upp på barrikaderna 


för att försvara och värna det som borde vara självklart! 


 


Här behövs andra verktyg för att bedöma effekter som inte lätt kan mätas i 


kronor och ören och lokalbefolkningens intressen och engagemang är 


ovärderligt. Miljöpartiet i Ljusdal ser positivt på intraprenaden i Ramsjö, där 


de som har störst kunskap om sitt samhälle ser till helheten för sin bygds 


bästa. Vi ser gärna en motsvarande organisation i Los. Samarbete mellan 


skola, bibliotek, omsorg, gata-park, all annan kommunal verksamhet och 


lokalbefolkningen är nödvändigt för att den offentliga servicen ska sluta 


halta. För oss är det en självklarhet att kostnad per elev och kostnad per 


omsorgstagare ska tillåtas vara högre i småskaliga enheter i glesbygd. 


Rättvisa räknas inte i kronor per individ. Rättvisa är att få bästa tänkbara 


levnadsvillkor oavsett var man växer upp eller blir gammal. 


 


Under Valliansstyret i kommunen 2014-2018 så togs det fram ett gediget 


underlag för att kunna samla all kommunal verksamhet i Los i en 


intraprenad. På liknande sätt som i Ramsjö.  
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Företrädare för Moderaterna klargjorde strax innan valet 2022 att detta 


arbete hamnat på efterkälken efter de stora skogsbränderna och att de 


”tröttnat på att inget händer och talar därför om att vi kommer att, utifrån det 


inflytande som vi får efter valet, arbeta för att det placeras en 


landsbygdsutvecklare i Los. En av uppgifterna ska vara att fortsätta arbetet 


utifrån Utvärdering av Projekt Ramsjöbygden och Förstudie Los tillsammans 


med invånare, föreningar och näringsliv.” 


 


Moderaterna i Ljusdal sitter nu och styr och har efter två år vid makten ännu 


inte påbörjat detta viktiga arbete. I stället har Framtid Ljusdal fortsatt på en 


landsbygdsfientlig bana och var för sig i utbildningsnämnden och i 


omsorgsnämnden utrett separata sparförslag i att lägga ned såväl skola som 


omsorg i Los. Kanhända att Liberalerna som innehar ordförandeplatserna i 


dessa nämnder inte delar Moderaternas ambitioner? 


 


Med bakgrund i allt detta vill vi i Miljöpartiet att: 


1. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att snarast 


möjligt aktualisera arbetet i utvärdering Projekt Ramsjöbygden 


och Förstudie Los. 


2. Kommunfullmäktige antar ett inriktningsbeslut att samla 


kommunal verksamhet i Los i en intraprenad. 


3.  Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 


och ta fram beslutsunderlag för att samla kommunal verksamhet i 


Los i intraprenad. 


4. Kommunfullmäktige antar ett inriktningsbeslut att ingen 


kommunal verksamhet i Los avvecklas eller på ett betydande vis 


reduceras innan ovanstående uppdrag är färdigt.  


Beslutsunderlag 


Motion daterad 11 juni 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 


 







